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Αναβάθμιση
της εντός
των τειχών
Λευκωσίας
Αξιοποίηση ιστορικών κτηρίων
Την ανάγκη για αξιοποίηση των κτηρίων
στην εντό5 των τεχών Λευκωσία υπογράμμισαν

ομιλητέε σε πρόσφατη συζήτηση

Τον Δήμο έχει απασχολήσει
η αξιοποίηση και συντήρηση κτηρίων
για σκοπού5 στέγαση5 φοιτητών και
επιχειρήσεων Ωστόσο χρειάζονται
στοχευμένα κίνητρα για αναπαλαίωση
παλιών κτηρίων αλλά και χαμηλά ενοίκια

Υπάρχει ενδιαφέρον από επεν
δυτέδ αλλά οι διαδικασίε5 είναι απο
τρεπτικέ5 Σελ 3
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Μπορεί να γίνει in η εντός ίων τειχών Λευκωσία
Χρειάζονται στοχευμένα μέτρα κίνητρα νια αναπαλαίωση παλιών κτηρίων αλλά και χαμηλά ενοίκια νια προσέλκυση φοιτητών και άλλων

Τον Δήμο έχει απασχολήσει η αξιοποίηση και συντήρηση κτηρίων στην εντός των τειχών Λευκωσία για σκοπούς στέγασης φοιτητών και

Ειδικό σχέδιο
στην Ελλάδα
Η Αρχιτέκτονας Ομότιμη Καθηγήτρια

στο Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο

Αθήνας και Πρόεδρος
Συμβουλίου Αρχιτεκτονικής Κληρονομιάς

της Ελληνικής Εταιρείας
Περιβάλλοντος και Πολιτισμού Ελένη

Μαΐστρου ανέφερε πως
στην Ελλάδα το μεγαλύτερο ποσοστό

των νέων δεν μπορεί να αγοράσει

κατοικία ενώ και τα ενοίκια
είναι ψηλά Αντίστοιχο πρόβλημα
υπάρχει και με εργαζόμενους που
πρέπει να δουλέψουν σε άλλες
περιοχές της χώρας Εξήγησε πως
στην Ελλάδα ετοιμάζεται ένα ειδικό

σχέδιο για αξιοποίηση εγκαταλελειμμένων

κτηρίων το οποίο
προβλέπει πως ο αρμόδιος φορέας

αναλαμβάνει την χρήση του ακινήτου

για περίοδο ως και 50
χρόνια χωρίς να χάνεται δηλαδή η
ιδιοκτησία του Προβλέπεται πως
μέσα από την επανάχρηση ο οργανισμός

που το αξιοποιεί μπορεί να
καλύψει το κόστος και να έχει και
κάποιο κέρδος και τα υπόλοιπα
χρήματα κατατίθενται σε ειδικό
ταμείο Ωστόσο τα έξοδα για αποκατάσταση

είναι σημαντικά σχολίασε

και αν δεν υπάρχει επιδότηση

δεν μπορούν να αξιοποιήσουν
το σχέδιο οι πιο νέοι

Του ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ ΡΟΥΓΚΑΛΑ

Με την υλοποίηση των κατάλληλων ενεργειών

και δράσεων η Λευκωσία θα μπορούσε

να επιλύσει δύο εξίσου σημαντικά
προβλήματα Το ένα αφορά στην απαραίτητη

αναβάθμιση του ιστορικού κέντρου

tos πόληε και το άλλο στην εξεύρεση

χώρων για στέγαση νέων σε τιμέε
που δεν είναι απαγορευτικέε Αυτό ήταν
το βασικό συμπέρασμα από τη συζήτηση
NICOSIA 2040 Εκμετάλλευση αναξιοποίητων

χώρων αποκατάσταση και επανάχρηση

ιστορικών κι άλλων κτηρίων
cos λύση για τη στέγαση των νέων την
οποία διοργάνωσε ο ανεξάρτητο5 μη κυ
βερνητικό5 μη κερδοσκοπία οργανι
σμό5 Oxygono Βέβαια αυτό που κατέστη
ξεκάθαρο ήταν neos για να επιτευχθούν
οι πιο πάνω στόχοι χρειάζεται οργανωμένη

προσπάθεια στοχευμένα κίνητρα
και δράσει που θα πείσουν tous véous
φοιτητές véous επιχειρηματίεε και vies
οικογένειε να επιλέξουν τον πυρήνα
tos πρωτεύουσα5 για βάση tous

Με τον Δήμαρχο Λευκωσία5 Κωνσταντίνο

Γιωρκάτζη να δηλώνει neos αξιοποιούνται

όλοι οι διαθέσιμοι οικονομικοί

πόροι και neos υπάρχει αισιοδοξία

Υπάρχει ενδιαφέρον
από επενδυτές αλλά
οι υφιστάμενες διαδικασίες
είναι αποτρεπτικές

για το μέλλον tos εντό5 των τειχών πόλα
ο ISPrivos AoYiôns Λειτουργσε tos Τε
xvums Υπηρεσία3 του Δήμου εξήγησε
neos μπορούν να αξιοποιήσουν x\s κα
τοικίε5 και τα κτήρια εντό των τειχών
αλλά ακόμα υπάρχουν δυσκολίε για να
πεισθούν οι νέοι να πάνε στην παλιά
πόλη Από την πλευρά tos η Μαρία Κολά
Πρόεδρο3 του Συμβουλίου Νεολαία Κύπρου

δήλωσε neos χρειάζεται η υλοποίηση

περισσότερων δράσεων στο ζήτημα
tos KivnuKÔTOTOS ώστε να καταστεί πιο
αειφόρα και πιο βιώσιμη η περιοχή Παράλληλα

εξήγησε από τη μία είναι θεμιτό
να επιστρέψει η νεολαία στα ιστορικά

επιχειρήσεων

κέντρα αλλά παράλληλα πρέπει να αναζωογονηθούν

κι άλλε repioxés όπωε
οι ορεινέ5 και οι αγροτικέε Βλέπουμε
neos αυτή είναι η νέα τάση Νεαρά άτομα
να βγαίνουν npos τα έξω γιατί οι τιμέ
είναι πιο χαμηλέ5 Το πνεύμα επιστροφή
axis ρίζεε υπάρχει και έχει καλλιεργηθεί
Πολλοί πλέον δεν επιθυμούν να διαμένουν

σε διαμερίσματα ανέφερε χαρακτηριστικά

Από την πλευρά του ο KcovaTOvrivos
Κωνσταντή πρόεδροε του Επιστημονικού
Τεχνικού Επιμελητηρίου Κύπρου ΕΤΕΚ
υπενθύμισε neos οι επιπτώσεΐ5 tos παν
δημία η αύξηση του κατασκευαστικού

κόστος και η γενικότερη αβεβαιότητα
που δημιούργησε ο πόλεμοε στην Ουκρανία

κάνουν τα δεδομένα για στέγαση
των νέων ακόμα πιο δύσκολα Παλαιότερα

με εφτά ετήσιοι μισθού μπορούσε
να αποκτήσει ιδιόκτητο ακίνητο Σήμερα
ο xpôvos που χρειάζεται για να συμπληρωθούν

τα χρήματα εξόφλησα cvôs ακινήτου

είναι πολλαπλάσιοε Σημείωσε
neos χρειάζεται η εφαρμογή νέων μέτρων
νέων κινήτρων νέων εφαρμογών για να
γίνει πιο εφικτή η απόκτηση στέγα από
véous

Παράλληλα παραδέχθηκε neos το πρόβλημα

με τα εγκαταλελειμμένα ή μη ε

napKcos συντηρημένα κτήρια στο κέντρο
ms ΛευκωσίαΒ είναι τεράστιο Αντί να
είναι προνόμιο το να ζει Kânoios στη συγκεκριμένη

περιοχή έχει καταντήσει σε
ένα μη ελκυστικό προορισμό ανέφερε
χαρακτηριστικά

Ο Ντ AoYiôns αναφερόμενοε στα σχέδια

κινήτρων για αναπαλαίωση παλιών
κτηρίων εξήγησε neos évas ενδιαφερό
μενο5 για να λάβει τη χορηγία από το
Τμήμα Πολεοδομία θα πρέπει πρώτα να
βρει το κεφάλαιο να υλοποιήσει το έργο
και μετά να αιτηθεί για τη χορηγία διαδικασία

που είναι ιδιαίτερα αποτρεπτική
Επί του προκειμένου υπερθεμάτισε και

ο Κ Κωνσταντή εξηγώντα neos ακόμα
και oz\s περιπτώσει που υπάρχει ενδιαφέρον

για αποκατάσταση παλιών κτηρίων

οι διαδικασίε3 είναι τέτοιε που αποτρέπουν

tous ενδιαφερόμενοι Εξέφρασε

την άποψη neos οι τράπεζε θα
πρέπει να παραχωρούν δάνεια με εγγύηση
τη βεβαίωση tos Πολεοδομία5 ότι το ακίνητο

θα επισκευαστεί και θα λάβει τη
σχετική χορηγία

Διαφορετικά προβλήματα
Σε μία διαφορετική προσέγγιση ο

Παύλθ3 Λοΐ'ζου Διευθύνων Σύμβουλοε
tos εταιρεία3 WiRE εξέφρασε την άποψη

neos πρέπει να αποφασίσουμε τι θέλουμε
να κάνουμε Υπενθύμισε neos το Πανεπιστήμιο

Κύπρου έχει σχεδιασμού για
επιπρόσθετα 1900 εστίε έξω από το κέντρο

tos πόλα ενώ επίσα και τα εμπορικά

κέντρα malls είναι στην περιφέρεια
και διερωτήθηκε no)S θα έρθουν οι νέοι
στο κέντρο Υπενθύμισε επίσα ότι δεν
υπάρχει αντικίνητρο για oaous διατηρούν
αναξιοποίητα ακίνητα για να τα αναπτύξουν

Αλλά ακόμα και να τα αναπτύξουν
οι iôioktotos tous γιατί να ζητήσουν
χαμηλό ενοίκιο Πρέπει πρώτα να δούμε
ποιο ζήτημα θέλουμε να λύσουμε Να επαναφέρουμε

την ανάπτυξη στο κέντρο
tos Λευκωσίαε ή να προσφέρουμε εφικτέε
λύσεΐ3 στέγασα otous véous Άλλα κίνητρα

και ενέργειεε χρειάζεται το πρώτο
κι άλλα το δεύτερο σχολίασε χαρακτηριστικά

Αναπτυξειβ και επενδύσειβ
Πάντωε ο Δήμαρχο Λευκωσία5 υπογράμμισε

ότι τον Δήμο έχει απασχολήσει
η αξιοποίηση και συντήρηση κτηρίων
στην εντόε των τειχών Λευκωσία για
aKonoùs στέγασα φοιτητών και επιχειρήσεων

με συγκεκριμένε δράσειε ήδη
να υλοποιούνται αφού υπάρχει ενδιαφέρον

από ιδιώτη για να επενδύσουν
σε τέτοιου είδου5 έργα

Ο Δήμο3 Λευκωσία σύμφωνα με τον
κ Γιωρκάτζη προχώρησε στην αγορά
δύο κτηρίων με στόχο να αναπαλαιωθούν
ώστε σε μερικά χρόνια να μπορούν να
υποδεχθούν tous πρώτοι φοιτητά cos

ξενώνε Από την πλευρά του ο Ντ AoYiôns

εξέφρασε την αισιοδοξία του ότι
ενέργειε öncos η μεταφορά tos Αρχιτε
KTOvums Σχολή5 του Πανεπιστημίου Κύπρου

στο κτήριο tos Φανερωμένα και
η αναβάθμιση του Παγκυπρίου Γυμνασίου
θα λειτουργήσουν ευεργετικά Αλλά εξήγησε

χρειάζεται πρώτα να επιστρέψουν
οι νέοι για να μπορέσει να προχωρήσει

η αναβάθμιση των κτηρίων και
tos περιοχήε γενικότερα Γίνονται διά
φορε3 δράσειε για ενίσχυση του περι
βάλλοντοε tos παλιάε πόλα τόσο για
poranxs όσο και για νέα ζευγάρια ακόμα
και για νέε επιχειρήσει Η περιοχή tos
παλιάε πόλα είναι σαν ένα χωριό στην
καρδιά tos Λευκωσίαε ανέφερε χαρακτηριστικά
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